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Finansudvalget 

Folketinget 

22. april 2021 

Finansudvalget har i spørgsmål 1 af 21. april 2021 stillet mig føl-

gende spørgsmål vedrørende aktstykke om DSBs indkøb af 100 el-

tog, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Rune Lund (EL). 

Spørgsmål nr. 1: 

Vil det blive muligt at konvertere nogle af de indkøbte togsæt til 

togsæt, der kan køre 230-250 km/t til indsættelse i timemodellen 

og for at udnytte de nye baner fuldt ud: Vestfyn, Vejle Fjord, Ho-

vedgaard-Hasselager, København-Tingsted via Køge Nord? 

Svar: 

Det er ikke muligt at konvertere de indkøbte togsæt til togsæt, der 

kan køre 230-250 km/t. Som det fremgår af den politiske aftale af 

1. februar 2018 om igangsættelse af udbudsproces for indkøb af 

nye eltog (Fremtidens Tog) udelukker indkøbet imidlertid ikke, at 

der på et senere tidspunkt gennem et nyt udbud kan indkøbes høj-

hastighedstog. 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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